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P r o t o k ó ł  Nr XX/2021 

 

z obrad XX sesji Rady Gminy Leśniowice odbytej w dniu 25 marca 2021 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Leśniowice 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Wiesława Wierzchosia 

 

 

 

Początek obrad sesji godz. 1000. 

 

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w sesji uczestniczyło 14 radnych.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

 

Lista sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp. 1. 

 

Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy, który powitał wszystkich 

przybyłych na sesję radnych oraz zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził Quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał przez Radę.   

Następnie Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice za rok 

2020. 

 - opinia komisji społecznej. 

5. Przyjęcie sprawozdań z działalności za 2020 rok: 

a)  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej. 

b) Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej na 2021 r.; 
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b) wykazu kąpielisk na 2021 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia 

sezonu kąpielowego; 

c) uchwalenia Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2021 r.; 

 - opinia komisji gospodarczej. 

d) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Leśniowice na lata 2021-2027 z perspektywą do roku 2030 

w tym trybu konsultacji; 

e) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu chełmskiego na realizację inwestycji 

pn: „ Przebudowa drogi powiatowej Nr 1864L od km 8+425 do km 6+610 na 

odcinku Rakołupy-Plisków”. 

f) rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu 

Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego 

g) rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia 

referendum ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji 

nowego kodeksu wyborczego oraz nowego ustroju prezydencko - ludowego 

7. Fundusze Europejskie – nowa perspektywa finansowa na lata 2021 – 2027. 

8. Informacja Starostwa Powiatowego w Chełmie na temat planowanych inwestycji 

drogowych ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice. 

9. Podsumowanie zrealizowanych programów oraz założenia na 2021 rok 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie.  

10. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

11. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XIX sesji Rady 

Gminy oraz działaniach między sesjami. 

12. Wolne wnioski - informacje. 

13. Zakończenie obrad. 

 

Głos zabrała Pani Joanna Jabłońska Wójt gminy, która poprosiła o zdjęcie z porządku 

obrad punkt 9. ponieważ Prezes Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Lublinie z powodów osobistych nie mógł uczestniczyć w obradach. 

 Radni wyrazili zgodę oraz nie zgłosili uwag ani propozycji innych do 

przedstawionego porządku obrad, w związku z czym został on przyjęty jednogłośnie. 

 

Adp. 2. 

 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący poinformował, że Radni mieli możliwość wcześniejszego zapoznania 

się z projektem protokołu z poprzednich obrad sesji, poprzez korzystanie z programu e-sesja 

i zapytał, czy Radni mają uwagi do tak przedstawionego Protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy przystąpił 

do głosowania.  

Protokół Nr XIX z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie, 14 głosami „za”. 
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Adp. 3. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przechodząc do kolejnego punktu, Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 

zgodnie z § 31 statutu gminy Leśniowice interpelacje i zapytania radnych dotyczące spraw 

gminy radni składają na piśmie do Przewodniczącego Rady. W związku z powyższym 

poprosił radnych o ustne przedstawienie interpelacji i zapytań jeśli takowe są i złożenie ich 

w formie pisemnej. Jednocześnie poinformował, że zostaną one niezwłocznie przekazane do 

Pani Wójt.  

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych o zgłoszenie interpelacji i zapytań.  

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań, w związku z powyższym Przewodniczący 

przeszedł do realizacji kolejnego punktu. 

 

Adp. 4. 

 

Przyjęcie Sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice za rok 2020. 

- opinia komisji społecznej. 

 

W punkcie tym Przewodniczący poinformował, że radni mieli możliwość zapoznania 

się z projektem sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Leśniowice za rok 2020, poprzez 

platformę E-sesja oraz na posiedzeniu stałych komisji w dniu 22 marca br. w związku 

z powyższym zwrócił się do radnych z propozycją o nieodczytywanie sprawozdania, 

a jedynie zgłaszanie uwag.  

Radni przychylili się do propozycji Przewodniczącego. Ponieważ nie zgłoszono uwag, 

z wypracowaną do sprawozdania opinią komisji społecznej zapoznała radnych Pani Barbara 

Jamróz. 

W dalszej części punktu Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym 

przedmiotowe sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 5 niniejszego protokołu. 

 

Adp. 5 

 

5. Przyjęcie sprawozdań z działalności za 2020 rok: 

a) Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej. 

b) Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej 

 

W punkcie tym Przewodniczący również poinformował, że radni mieli możliwość 

zapoznania się ze sprawozdaniami poprzez platformę E-sesja oraz na posiedzeniu stałych 

komisji w dniu 22 marca br. w związku z powyższym zwrócił się do radnych z propozycją 

o nieodczytywanie sprawozdania, a jedynie zgłaszanie uwag.  
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  Radni wyrazili zgodę na taki przebieg obrad w tym punkcie, więc Przewodniczący 

zwrócił się z pytaniem czy są jakieś pytania i uwagi co do sprawozdania Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. 

Ponieważ nie zgłoszono uwag Przewodniczący poprosił Przewodnicząca Komisji 

Społecznej o zapoznanie radnych z wypracowaną opinią do sprawozdania. 

 Następnie przeprowadził głosowanie jawne, w którym przedmiotowe sprawozdanie 

zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 6 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 7 niniejszego protokołu. 

 

 

a) Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach. 

 

W dalszej części punktu Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są uwagi do 

przedmiotowego sprawozdania Samorządowego Ośrodka Kultury w Leśniowicach. 

 Głos zabrała Radna Monika Mazur, która poinformowała, że zajęcia organizowane 

przez samorządowy ośrodek są bardzo ciekawe i zachęcała radnych do brania w nich udziału. 

Następnie Przewodnicząca Komisji Społecznej zapoznała radnych z wypracowaną 

opinią do sprawozdania. 

 Ponieważ Radni nie mieli więcej pytań Przewodniczący przeprowadził głosowanie 

jawne, w którym sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Leśniowicach za 2020 r. stanowi 

załącznik Nr 8 niniejszego protokołu. 

Opinia komisji społecznej stanowi załącznik Nr 9 niniejszego protokołu. 

 

 

Adp. 6. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok. 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Lucynę Sak  

Skarbnik Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2021 rok planuje się zwiększyć dochody i wydatki budżetu gminy 

o kwotę 5 916,00 zł  z tytułu: 

1) środków otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację 

Programu „Wspieraj Seniora”– 1 200,00 zł, 

2) środków otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na transport osób na 

szczepienia, organizację telefonicznego punktu zgłoszeń potrzeb transportowych oraz 

informację o szczepieniach – 4 716,00 zł. 

Ponadto skarbnik poinformowała, że aktualne zadłużenie gminy na dzień dzisiejszy wynosi 

897 228,00 zł. 
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Ponieważ radni nie zgłosili uwag ani pytań do przedmiotowej uchwały, 

Przewodniczący odczytał projekt przedmiotowej uchwały.  

Ponieważ radni nie zgłosili uwag co do treści projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XX/136/2021 w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej na 2021 rok, została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XX/136/2021 stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

b) wykazu kąpielisk na 2021 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu 

kąpielowego; 

 

W kolejnym punkcie Przewodniczący o uzasadnienie przedmiotowej uchwały poprosił 

Panią Joanna Jabłońską. 

Wójt zabierając głos poinformowała, że Zgodnie z art. 37 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 20 

lipca 2017 r. Prawo Wodne (Dz. U. z 2020 r., poz. 713, z późn. zm.) Rada Gminy określa, 

w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do 20 maja sezon 

kąpielowy, który obejmuje okres między 1 czerwca, a 30 września oraz określa wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Wniosek o ujęcie w wykazie kąpielisk składa organizator kąpieliska w terminie do 

31 grudnia roku poprzedzającego sezon kąpielowy. 

W dniu 21 grudnia 2020 roku wniosek o umieszczenie kąpieliska „Maczuły” 

położonego nad Zalewem Wodnym „Maczuły” w wykazie kąpielisk Gminy Leśniowice 

złożył Samorządowy Ośrodek Kultury w Leśniowicach. Ponadto w złożonym wniosku 

wskazano czas trwania sezonu kąpielowego w Gminie Leśniowice w 2021 r. od 15 czerwca 

2021 roku do 31 sierpnia 2021 r.  

Zgodnie z art. 37 ust. 8 i 10 Prawa wodnego Wójt przygotowuje projekt uchwały  

w sprawie wykazu kąpielisk na 2020 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu 

kąpielowego i podaje go do publicznej wiadomości w celu konsultacji, w sposób zwyczajowo 

przyjęty, określając formę, miejsce i termin składania uwag oraz propozycji zmian do tego 

projektu uchwały. 

Na terenie Gminy Leśniowice konsultacje przedmiotowego projektu uchwały 

przeprowadzone zostały w okresie od 5 stycznia do 26 lutego br. Ogłoszenie w sprawie 

konsultacji zawierało projekt uchwały wraz z załącznikiem graficznym, przedstawiającym 

wyznaczone miejsce kąpieliska a także formularz uwag. 

Z projektem uchwały można było zapoznać się osobiście w Urzędzie Gminy 

Leśniowice lub poprzez stronę internetową Urzędu Gminy Leśniowice.  

Uwagi do projektu można było składać na załączonym formularzu za pośrednictwem 

poczty elektronicznej na adres: lesniowice@zgwrp.org.pl lub pocztą tradycyjną na adres: 

Urząd Gminy Leśniowice, Leśniowice 21 A, 22-122 Leśniowice. W wyznaczonym terminie 

nie zgłoszono żadnych uwag dotyczących treści w/w projektu uchwały. 

Zgodnie z zapisem art. 37 ust. 12 Prawa wodnego, w dniu 27 stycznia br. projekt 

przedmiotowej uchwały, w celu zaopiniowania, przesłano do: 

- Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, Regionalny Zarząd Gospodarki 

Wodnej w Lublinie; 

- Głównego Inspektora Ochrony Środowiska, Departament Monitoringu Środowiska, 
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Regionalny Wydział Monitoringu Środowiska w Lublinie; 

- Państwowej Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologiczna w Chełmie. 

Powyższe instytucje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w związku z powyższym 

zawnioskowała o podjęcie uchwały. 

 

 Do przedłożonego uzasadnienia uchwały nie było uwag, w związku z powyższym 

projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Monika Mazur. 

Ponieważ radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XX/137/2021 w sprawie wykazu 

kąpielisk na 2021 rok na terenie Gminy Leśniowice oraz określenia sezonu kąpielowego 

została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XX/137/2021 stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

c) uchwalenia Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2021 r.; 

 - opinia komisji gospodarczej. 

 

W punkcie tym Przewodniczący poinformował, że radni mieli możliwość zapoznania 

się z projektem  Gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Leśniowice na 2021 r., poprzez platformę E-sesja 

oraz na posiedzeniu stałych komisji w dniu 22 marca br. w związku z powyższym zwrócił się 

do radnych z propozycją o nieodczytywanie programu, a jedynie zgłaszanie uwag.  

Radni przychylili się do propozycji Przewodniczącego. Głos zabrała Radna Monika 

Mazur, która powiedziała, że jej zdaniem program bardzo dobrze działał w roku ubiegłym 

i z jej obliczeń wynika, że gmina bardzo dużo zaoszczędziła środków na organizowaniu we 

własnym zakresie adopcji bezdomnych psów.   

Wójt zabierając głos powiedziała, że życzy sobie oby takich bezpańskich psów było 

jak najmniej. Jednocześnie zwróciła się do radnych i sołtysów z prośbą aby zwracali uwagę 

na to kto jak traktuje psa i zgłaszali jeżeli zauważą, że ktoś psa wyrzuca.  

Głos zabrał również Radny ks. Jacenty Sołtys, który poinformował, że brak podatku 

od psów zachęca mieszkańców do adopcji i podziękował pracownikom gminy za działania 

w zakresie opieki nad zwierzętami.  

Następnie z wypracowaną do programu opinią komisji gospodarczej zapoznał radnych 

Przewodniczący Komisji Radny Stefan Prokop. 

 

Ponieważ radni nie zgłosili uwag do programu Przewodniczący odczytał projekt 

przedmiotowej uchwały.  

Radni nie zgłosili uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XX/138/2021 w sprawie uchwalenia Gminnego 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie gminy Leśniowice na 2021 r., została przyjęta jednogłośnie - 14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XX/138/2021 stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu. 
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d) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Leśniowice na lata 2021-2027 z perspektywą do roku 2030 w tym trybu 

konsultacji; 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Martę Sulej-Dobosz 

Zastępcę Wójta o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Pani Sulej poinformowała radnych, że w dniu 13 listopada 2020 r. w życie weszły 

nowe przepisy Ustawy z dnia 15 lipca 2020 r. o zmianie ustawy o zasadach prowadzenia 

polityki rozwoju oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. 2020 poz. 1378). Nowelizacja Ustawy 

wprowadziła nowe uregulowania, co do procedury opracowywania  strategii, m.in.: 

1) wymagana jest uchwała rady gminy, określająca szczegółowy tryb i harmonogram 

opracowania projektu strategii rozwoju gminy, w tym tryb jej konsultacji, 

2) wymagane jest konsultowanie projektu strategii z sąsiednimi gminami i ich związkami 

oraz z właściwym dyrektorem regionalnego zarządu gospodarki wodnej Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie,  

3) wymagane jest opiniowanie przez zarząd województwa w zakresie zgodności 

z zasadami regionalnej polityki przestrzennej określonej w strategii rozwoju 

województwa, 

4) wymagana konieczność przeprowadzenia ewaluacji ex-ante. 

Niniejsza Uchwała wypełnia obowiązek ustawowy dotyczący określenia trybu 

i harmonogramu opracowania Strategii rozwoju gminy Leśniowice na lata 2021-2027 

z perspektywą do roku 2030 w tym jej konsultacji. Mając powyższe na względzie, podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest celowe i uzasadnione. 

 

Po uzasadnieniu uchwały nie podjęto dyskusji, więc Przewodniczący odczytał projekt 

przedmiotowej uchwały, a następnie zwrócił się do radnych czy mają jakieś uwagi lub pytania 

do tak przedłożonego projektu uchwały.  

Ponieważ radni nie zgłosili uwag, Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, 

w którym Uchwała Nr XX/139/2021 w sprawie określenia szczegółowego trybu 

i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Leśniowice na lata 2021-

2027 z perspektywą do roku 2030 w tym trybu konsultacji, została przyjęta jednogłośnie - 14 

głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XX/139/2021 stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

 

e)  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu chełmskiego na realizację inwestycji pn.: 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1864L od km 8+425 do km 6+610 na odcinku 

Rakołupy-Plisków”. 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Joannę Jabłońską 

Wójt Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Wójt zabierając głos poinformowała, że Powiat Chełmski w miesiącu sierpniu 2019 r. 

złożył wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie o dofinansowanie tej inwestycji 

środkami z Funduszu Dróg Samorządowych w 2020 r.  
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Z uwagi na fakt, że droga ta przebiega przez teren gminy Leśniowice wymagany był 

udział w jej finansowaniu środkami gminy w wysokości 50% wartości inwestycji 

przypadającej na powiat. Zakres przebudowy obejmował przebudowę istniejącej drogi 

o nawierzchni bitumicznej m.in. polegającej na wykonaniu poszerzenia i dostosowania 

konstrukcji jezdni do obowiązujących przepisów dla drogi klasy Z. Prace zostaną wykonane 

w terminie do 30 marca 2021 r.. 

Istniejąca nawierzchnia asfaltowa posiadała lokalne ubytki, spękania, nierówności 

wymagające wyprofilowania w przekroju poprzecznym i podłużnym. Z tych też przyczyn 

zachodziła konieczność wykonania nakładki - warstwy ścieralnej.Za początek odcinka 

przewidzianego do przebudowy przyjęto km 8+425 tj. od skrzyżowania w Rakołupach 

a koniec przy skręcie do miejscowości Plisków Kolonia w km 6+610. Roboty drogowe 

wykonywane były w istniejących granicach pasa drogowego. Projekt zakładał zapewnienie 

ciągłości ruchu w sieci dróg powiatowych i gminnych, poprawę dostępności do zabudowań 

oraz obiektów użyteczności publicznej, a także poprawę bezpieczeństwa ruchu pieszych 

i pojazdów .  

W związku z powyższym Wójt poprosiła Radę Gminy o uchwalenie uchwały. 

Po uzasadnieniu uchwały nie podjęto dyskusji, więc Przewodniczący odczytał projekt 

przedmiotowej uchwały, a następnie zwrócił się do radnych czy mają jakieś uwagi lub pytania 

do tak przedłożonego projektu uchwały.  

Ponieważ radni nie zgłosili uwag, Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, 

w którym Uchwała Nr XX/140/2021 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

chełmskiego na realizację inwestycji pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1864L od km 

8+425 do km 6+610 na odcinku Rakołupy-Plisków”, została przyjęta jednogłośnie – 

14 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XX/140/2021 stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

 

f) rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu 

Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego 

 

W tej części punktu Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady Gminy 

Leśniowice wpłynęły dwie petycje. Z ich treścią można było zapoznać się na portalu E-sesja, 

w związku z powyższym poinformował, że nie będą one odczytywane. Ponadto w dniu 22 

marca na swoim posiedzeniu Komisja Skarg, Wniosków i Petycji dokonała analizy złożonych 

petycji i przygotowała stosowne wnioski pod dzisiejsze obrady. 

Następnie o odczytanie wniosku dotyczącego petycji dotyczącej poparcia Rządu 

Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego 

opracowanego przez komisję, poprosił Przewodniczącego Komisji Pana Piotra Stawiarskiego. 

Po zapoznaniu radnych z wnioskiem nie zgłoszono uwag, w związku z tym 

Przewodniczący Rady odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 

Ponieważ radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XX/141/2021 w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowej Rady Stanu Narodu Polskiego 

Społecznego Komitetu Konstytucyjnego, została przyjęta większością głosów - 13 głosów 

„za” i 1 głosem „wstrzymującym się”. 
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Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XX/141/2021 stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

 

g) rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia 

referendum ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji nowego 

kodeksu wyborczego oraz nowego ustroju prezydencko – ludowego 

 

W tym podpunkcie Przewodniczący o odczytanie kolejnego wniosku Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji dotyczącego tym razem wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia 

referendum ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji nowego kodeksu 

wyborczego oraz nowego ustroju prezydencko – ludowego, poprosił ponownie Radnego 

Piotra Stawiarskiego.  

 Po wysłuchaniu wniosku głos zabrał Radny ks. Jacenty Sołtys, który poinformował, że 

jego zdaniem referendum jest potrzebne. Nasza ordynacja wyborcza jest przestarzała 

i niektóre zapisy budzą wątpliwości. Jednym z takich zapisów jest możliwość głosowania 

korespondencyjnego. W obecnych czasach może to powodować nadużywania tej formy 

głosowania oraz wpływania na wyniki głosowania. Społeczeństwo powinno mieć możliwość 

wypowiedzenia się na ten temat.  

Po zakończonej dyskusji Przewodniczący Rady odczytał projekt przedmiotowej 

uchwały. 

Radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, więc Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XX/142/2021 w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wyrażenia opinii w sprawie przeprowadzenia referendum 

ludowego w celu dokonania przez obywateli polskich akceptacji nowego kodeksu 

wyborczego oraz nowego ustroju prezydencko – ludowego, została przyjęta większością 

głosów - 13 głosów „za” i 1 głosem „przeciw”. 

 

Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XX/142/2021 stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

 

Po zakończeniu punktu 6) obrad, Przewodniczący o godzinie 11:20 ogłosił przerwę. 

Obrady wznowiono o godzinie 11:35. 

 

 

 Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady powitał przybyłych na obrady sesji 

zaproszonych gości w osobach: 

1. Pana Zdzisława Szewda – Członka Zarządu Województwa Lubelskiego; 

2. Pana Jerzego Kwiatkowskiego – Wicestarostę Powiatu Chełmskiego; 

3. Panią Dianę Kasjan - Zastępcę Dyrektora Wydziału Infrastruktury Starostwa 

Powiatowego w Chełmie; 

4. Panią Ewelinę Śliwińską-Prokop – Prezes Banku Spółdzielczego w Leśniowicach. 

 

Następnie przeszedł do realizacji kolejnych punktów przyjętego porządku obrad. 
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Adp. 7. 

 

Fundusze Europejskie – nowa perspektywa finansowa na lata 2021 – 2027. 

 

 W punkcie tym Przewodniczący Rady o zabranie głosu poprosił Pana Zdzisława 

Szewda – Członka Zarządu Województwa Lubelskiego. 

 Pan Szwed poinformował, że Rząd Polski wynegocjował kwotę ponad 76 miliardów 

Euro. Ponadto poinformował, że województwo stara się pozyskać środki finansowe na 

przekształcenie kopalni węgła „Bogdanka” by zapewnić ludziom miejsca pracy.  

 Województwo Lubelskie, na szesnaście województw w kraju, jest na drugim miejscu 

jeżeli chodzi o pozyskane środki. Znamy kwotę jaka została przewidziana w projekcie umowy 

partnerstwa dla województwa lubelskiego w ramach perspektywy unijnej na lata 2021-2027. 

Chodzi o 1,768 mld euro (ze środków UE) oraz 312 mln euro wkładu krajowego (łącznie 

ponad 2 mld euro), które zasili inwestycje finansowane z programu regionalnego. Będzie to 

drugi co do wysokości środków program w Polsce zarządzany przez samorząd województwa 

– więcej otrzyma tylko województwo śląskie.  

Pan Szewd poinformował również, że przygotowywany jest regionalny program dla 

województwa lubelskiego na lata 2021-2027, jednakże należy podkreślić, iż nadal trwają 

negocjacje pakietu rozporządzeń polityki spójności, zaś ich przewidywany termin wejścia 

w życie to maj bieżącego roku. Powyższe determinuje przyjęcie regulacji na poziomie 

krajowym. Pieniądze dostępne w ramach polityki spójności zostaną przeznaczone m.in. na 

realizację inwestycji w innowacje, przedsiębiorczość, cyfryzację, infrastrukturę transportową, 

ochronę zdrowia, zintegrowane inwestycje terytorialne, ochronę środowiska, efektywność 

energetyczną, edukację i sprawy społeczne. Przy wydatkowaniu tych środków znaczenie mają 

również priorytety unijne, takie jak badania, innowacje, cyfryzacja, klimat i środowisko, 

a także rozporządzenia wydawane na poziomie UE. Wynika z nich, że m.in. 30 % środków 

z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego powinno wspierać klimatyczne działania 

Unii Europejskiej. 
W ramach przyjętych w Polsce programów operacyjnych, w tym regionalnych 

programów operacyjnych środki z perspektywy finansowej 2021-2027 dostępne będą 

z następujących źródeł: 

• Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego (EFRR), którego celem jest 

wzmocnienie spójności społecznej i gospodarczej UE poprzez łagodzenie dysproporcji 

w rozwoju europejskich regionów, 

• Funduszu Spójności (FS), którego celem jest zredukowanie obecnych dysproporcji 

gospodarczych i społecznych, a również promowanie zrównoważonego rozwoju 

poprzez realizację strategicznych projektów w obszarach związanych z ochroną 

środowiska i transportem, 

• Europejskiego Funduszu Społecznego +, którego celem jest odpowiedź na 

wyzwania rynku pracy i wyzwania społeczne oraz stymulowanie zrównoważonego 

rozwoju gospodarczego poprzez inwestowanie w kapitał ludzki. EFS + stanowić 

będzie połączenie ze sobą kilku instrumentów, które w perspektywie finansowej 2014-

2020 funkcjonowały oddzielnie, odpowiednio: Europejskiego Funduszu Społecznego, 

Inicjatywny na rzecz osób młodych (YEI), 

• Europejskiego Fundusz Pomocy Najbardziej Potrzebującym (FEAD) oraz 

Europejskiego Programu na rzecz Zatrudnienia i Innowacji Społecznych (EaSI), 
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• Funduszu Sprawiedliwej Transformacji, którego celem jest łagodzenie skutków 

społecznych i gospodarczych związanych z transformacją energetyczną. Fundusz 

Sprawiedliwej Transformacji będzie miał za zadanie wsparcie działań 

przyczyniających się do dywersyfikacji gospodarczej i restrukturyzacji regionów 

wysoko uprzemysłowionych. Jego fundusze przeznaczone zostaną na wsparcie 

inwestycji produkcyjnych w małych i średnich przedsiębiorstwach, tworzenie nowych 

firm, badania i innowacje, odbudowę środowiska, energię odnawialną, podnoszenie 

kwalifikacji i przekwalifikowanie pracowników przemysłowych oraz programy 

wsparcia w poszukiwaniu pracy, jak również przebudowę bądź modernizację 

istniejących instalacji wysokoemisyjnych w celu redukcji emisji i ochrony miejsc 

pracy. Zgodnie z obecnym porozumieniem Rady Europejskiej, do Polski na tego 

rodzaju cele miałby zostać skierowany strumień w wysokości 3,5 mld euro. 

Zaraz po przyjęciu poszczególnych programów operacyjnych, w tym regionalnych 

programów operacyjnych jasne będzie w najmniejszych szczegółach jakie będą dostępne 

środki z perspektywy finansowej 2021-2027. 

 Na zakończenie swojej wypowiedzi Pan Zdzisław Szewd podziękowała za 

zaproszenie na obrady sesji.  

 Pani Joanna Jabłońska wójt gminy również podziękowała Panu Szwedowi za 

przybycie na obrady i zachęcała do częstszego odwiedzania naszej gminy nie tylko w celach 

służbowych ale także rekreacyjno-wypoczynkowym. 

 Następnie głos zabrał Radny ks. Jacenty Sołtys, który poruszył temat dotacji do 

fotowoltaiki. Poinformował, że firmy zakładające fotowoltaikę proponują bardzo małe kwoty 

dofinansowania a to zniechęca mieszkańców do zakładania fotowoltaiki. Zwrócił się z prośbą, 

żeby w przyszłości dofinansowania te były większe, zachęcające do zmniejszania 

zanieczyszczenia środowiska przez piece węglowe.  

 W odpowiedzi Pan Szwed poinformował, że założenia województwa są takie , żeby 

dofinansowywać wszystkie zadania mające na celu ochronę środowiska. Na pewno też będzie 

zwrócona uwaga na dofinansowania do fotowoltaiki. Obecnie trwają negocjacje dotyczące jak 

najbardziej korzystnych dofinansowań realizowanych zadań w tym zakresie.  

 W punkcie tym głos zabrała również Pani Ewelina Śliwińska-Prokop Prezes Banku 

Spółdzielczego w Leśniowicach, która poinformowała, że Bank Spółdzielczy w Leśniowicach 

prawdopodobnie od połowy obecnego roku, będzie brał udział w programie „Czyste 

Powietrze”, gdzie będzie możliwość składania wniosków. Ponadto bank posiada kredyty na 

cele ekologiczne. Kredyty te są niżej oprocentowane, niż takie standardowe.  

 Pani Sulej poinformowała, że w urzędzie gminy, w referacie rolnictwa, można uzyskać 

szczegółowe informacje na temat programu „Czyste Powietrze”, oraz pomoc w wypełnianiu 

wniosków. 

Celem programu “Czyste Powietrze” jest ograniczenie emisji szkodliwych substancji 

do atmosfery, które powstają podczas ogrzewania domów jednorodzinnych wykorzystujących 

przestarzałe źródła ciepła i paliwo słabej jakości. Program ten dofinansowuje wymianę 

starych, źle działających źródeł ciepła oraz poprawę efektywności energetycznej budynków 

np. poprzez montaż instalacji fotowoltaicznych. Korzystając z tego programu można 

dofinansować zakup i montaż instalacji fotowoltaicznej w formie dotacji lub dotacji z 

przeznaczeniem na częściową spłatę kapitału kredytu bankowego. 
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Adp. 8. 

 

Informacja Starostwa Powiatowego w Chełmie na temat planowanych inwestycji 

drogowych ze szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice. 

 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady o zabranie głosy poprosił Pana 

Jerzego Kwiatkowskiego, wicestarostę chełmskiego. 

Wicestarosta na wstępie wypowiedzi podkreślił bardzo dobrą współpracę z Wójt 

Gminy Leśniowice oraz wspólnych przedsięwzięć.   

Ponadto Pan Kwiatkowski opowiedział o planowanych inwestycjach drogowych 

w gminie Leśniowice. Plany te dotyczyły drogi powiatowej Kasiłan – Sielec – Kumów 

Majoracki (w gminie Leśniowice to 6,5 km, a cały odcinek do przebudowy ma ponad 13 km). 

Poinformował, że starostwo zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie tej inwestycji 

z Funduszu Dróg Samorządowych. O dotację z tego samego źródła powiat chce się postarać 

na przebudowę drogi Alojzów – Leszczany (planowany odcinek do przebudowy w gminie 

Leśniowice ma 2,5 km). Wicestarosta Kwiatkowski poinformował, że w planach jest 

wykonanie również dokumentacji na przebudowę drogi Leśniowice – Rożdżałów (na odcinku 

około 8 km). Następnie przystąpiono do dyskusji. 

Pierwszy głos zabrała Radna Jolanta Harmata, która podziękowała starostwu, 

w imieniu mieszkańców Kumowa Majorackiego, za bardzo dobrą współpracę i szybkie 

interwencje zgłaszane przez mieszkańców. 

Radny Paweł Bis zwrócił się z pytaniem czy wykonanie dokumentacji na przebudowę 

drogi Leśniowice – Rożdżałów dotyczy drogi 1835L i na kiedy jest ona planowana do 

przebudowy. 

Pan Kwiatkowski poinformował, że tak chodzi o tą drogę. Jeżeli chodzi o remont, to 

jeżeli będzie dokumentacja, to w przyszłym roku będzie składany wniosek na jej przebudowę. 

Dokładamy starań razem z Panią Wójt by przebudowa ta doszła do skutku w przyszłym roku. 

Głos zabrał również Rady Stefan Prokop, który zapytał kiedy będzie realizowany 

remont drogi Rakołupy – Kolonia Bończa. 

Wicestarosta poinformował, że na tym odcinku wymagane są regulacje geodezyjne. 

Jeżeli zostaną one wykonane starostwo przystąpi do tworzenia dokumentacji i w jak 

najkrótszym czasie będzie chciało wykonać modernizację drogi.  

 Radny Stefan Adamczuk zwrócił się z pytaniem do wicestarosty z pytaniem o drogę 

z Rakołup do Majdanu Leśniowskiego, czy będzie dokonane oznakowanie poziome poprzez 

narysowanie linii. 

 Wicestarosta poinformował, że dokonali zakupu urządzenia do malowania linii i jak 

tylko pogoda pozwoli zostanie to wykonane.  

 Na zakończenie punktu Wójt poinformowała Wicestaroście za bardzo dobra 

współpracę i na tym punkt zakończono. 

 

Adp. 9. 

 

Podsumowanie zrealizowanych programów oraz założenia na 2021 rok Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie. 

 

- Punkt zdjęty z porządku obrad - 
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Adp. 10. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

 

W punkcie tym Przewodniczący Wiesław Wierzchoś przedłożył Informację 

Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

Do przedłożonej informacji radni Rady Gminy nie wnieśli uwag. 

 

Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp. 11. 

 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XIX sesji Rady 

Gminy oraz działaniach między sesjami. 

 

W tym punkcie głos zabrała Pani Joanna Jabłońska Wójt Gminy, przedkładając 

informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych podczas obrad poprzedniej sesji oraz 

działalności między sesjami. 

Na koniec Wójt zaprosiła obecnych na obradach sesji do obejrzenia filmu 

podsumowującego działania gminy w 2020 roku. Poinformowała, że film znajduje się 

również na stronie internetowej Urzędu Gminy Leśniowice oraz FB. Zaprosiła również do 

obejrzenia filmu z wydarzenia kulturalnego pt. „Żniwowanie”.  

Do przedłożonej informacji Radni nie wnieśli uwag. 

 

Informacja Wójt stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp.12. 

 

Wolne wnioski – informacje. 

 

W punkcie tym jako pierwszy zabrała głos Radna Jolanta Harmata skierowała ukłony 

w stronę Pani Wójt, która ściągnęła do naszej gminy ogromne środki finansowe zewnętrzne. 

Podkreśliła, że dzięki pozyskanym środkom wykonano dużo inwestycji a zadłużenie gminy 

zmalało.  

Głos zabrała również Pani Ewelina Śliwińska-Prokop Prezes Banku Spółdzielczego 

w Leśniowicach, która podziękowała za zaproszenie na obrady sesji a następnie 

poinformowała, że dobra współpraca jednostek samorządu napała optymizmem. Wiadomo 

jest, że jeżeli gmina się rozwija, przyciąga młodych ludzi, zapewnia również odpowiedzią 

opiekę osobom starszym. Ponadto poinformowała, że bank jest również gotowy wprowadzać 

takie produkty, które będą pomagały i przyczyniały się do poprawy życia mieszkańców jaki 

i rozwoju całej gminy. 
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Radna Monika Mazur w imieniu rolników zwróciła się z prośbą o podjęcia działania 

współpracy z kołami łowieckimi, żeby dokonywały zakupu warzyw np. marchewki itp. od 

rolników na potrzeby karmienia zwierzyny. 

Radny Stefan Prokop zgłosił potrzebę wkopania znaków, które się przewróciły na 

drodze gminnej w miejscowości Horodysko i Nowy Folwark. 

Na zakończeniu punktu Wójt złożyła życzenia sołtysom z okazji Dnia Sołtysa, 

a następnie wręczone zostały im upominki. 

Następnie z okazji Świąt Wielkanocnych wszystkim obecnym na obradach sesji 

złożyli Wójt Gminy, Wicestarosta Powiatu oraz Przewodniczący Rady.   

 

 

Adp. 13. 

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Radny Wiesław Wierzchoś zamykając obrady sesji 

serdecznie podziękował radnym, zaproszonym gościom i pracownikom za udział  

w obradach. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Zakończenie obrad sesji godz. 1251. 

 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Raczyńska              

 

 

                                                                                                      Przewodniczący 

                                   Rady Gminy 

 

                                         Wiesław Wierzchoś 


